文本分析：
Smart Homes to Make Life Easier是一篇说明文，更具体地说是科学小品文，具有科普性质，常借助一些非说明文的写作手法，将科普内容生动、形象地表达出来。引入部分采用听说看三种语言技能相结合的方式，让学生理解未来科技与人类的关系。阅读主体部分采用“阅读圈”的形式和教师讲解相结合进行分析；读后活动主要发展学生的批判性思维和创造性思维。
[bookmark: _GoBack]该语篇处理共需3-4节课。
    

教学思路：
Part 1: Viewing and Speaking
1. 教师呈现课本第13页的图片，让学生通过以下三个问题进行解读，发展学生的读图能力（“看”的语言技能），并对未来科技和人类之间的关系有所思考（conquer/surrender/live in harmony）：
（1） What can you see in the picture?
（2） What do the boy, the robot and the universe probably stand for?
（3） Based on what the boy is doing, what message does the picture intend to  
convey?
[image: 0N`CD0UZCSG~4V6K)Q5[G}Q]
2. 通过Peter Drucker的一句话，进一步引导学生思考未来科技与现实的关系，并借用Facebook创始人扎克伯格的智能家的短视频，讨论未来科技对家带来的变化，从而引出smart homes这个主题。
[image: )2CCX)SYC}TIN`K_L)00QWS]
Part 2: Reading and Thinking
1. 教师通过语篇类型、语篇结构、语篇目的和写作对象四个问题帮学生明确该说明文最基本的语篇特征：
（1） What’s the text type?
（2） What’s the structure of this text?
（3） What’s its purpose?
（4） Who is the intended readers?
[image: {MOZJSB4)8@2N2~J2M{%%9N]
2. 教师通过两个方面引导学生分析第一段（引文）。第一，该段开头的两个问题有何作用？学生作答后并追问为什么这样的问题能吸引读者的兴趣？旨在让学生从浅层答案（引出主题和激发兴趣）运用批判性思维去思考分析背后的原因。
（1） Why does the writer raise two questions in the very beginning?
（2） Why could such questions attract readers’ attention?
第二，该段However后是两句话，介绍了智能家的样子和好处，对于这样的浅层信息，教师可以让学生根据文本内容，让学生对这两句话提问来概括其内容。如果学生能提出“What’s smart homes like?”和“What benefits will smart homes bring us?”，说明学生完全掌握了内容，不然浅层信息获取看过就忘。
[image: _Z~6NKM_~E70N0}JE2[EB73]
3. 接下来三个小标题的段落，教师可以采用“阅读圈”的活动形式，让学生从内容——结构——语言三个方面去解读文本（课后30分钟进行）。教师首先对各个角色进行说明，然后进行示例，并下发表格让学生在活动过程中填写。这样一来学生从自己的角度去解读文本，更容易激发他们的兴趣，而且学生可以发现教师没注意到的点（学生真的比想象中的厉害很多！）。
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4. “阅读圈”活动结束后，教师要根据学生的提问，选择一些有价值的问题让学生进行共同讨论，这样一来能完善问题和答案，二来可以让学生学会如何去解读文本，以便后续该类活动的开展。（以下的问题都来自学生的解读，第8个问题可以深入探讨，学生非常有兴趣）
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5. 至此分析完整篇文章后，为了看看学生是否真的理解了课文，教室可以留一个课后作业，画整篇文章的思维导图，让学生自己对文章进行总结归纳，教师只进行点评。
[image: BO)E}S25~{D{0VA27B$URSS]
6. 读后活动有三个：
（1）Why does the writer begin many sentences with “you”, which seems 
      inappropriate in writing an exposition? 
【目的】该活动旨在培养学生的批判性思维。看起来用“you”与说明文中立的立场不太相符，但考虑到这个文章的对象是people interested in future smart homes，用“you”不仅有一种亲切感，更能吸引读者（maybe买买买）。
（2）What do you think of smart homes? What are the disadvantages and 
      disadvantages smart homes have? 
【目的】培养批判性思维，让学生学会全面、客观地去看待问题。智能家好处纵然再多，但深入思考，会对社会各方面造成不小的冲击。比如学生提到以下几个方面：expensive; rely on technology too much; safety of personal and private information (hacker); fewer occupations like cleaner; human’s memory decline because of reliance on technology; less homework like cooking may deprive family members of communication and lead to worsening family bond...
（3）If you are able top create a smart device for your home, what will you 
     create? Write about your creation. You are supposed to include:
     ▪ a name indicating the device;
     ▪ a general introduction to the new device;
     ▪ examples illustrating its new function; 
     ▪ the benefits the new device can bring.
       (draw a picture to illustrate more clearly 
         and vividly)
【目的】培养学生的创新性思维。学生回家利用周末设计好后花一节课时间进行分享和交流，以下是学生设计的一些作品。
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Reading Circle for Smart Homes to Make Life Easier
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= Intelligent Controls

5. How will the automatic controls make our homes smarter?

4 using integrated sensors to change the environment into
energy-efficient mode

4 Making everything ready by learning your daily routine and preferences.

6. What makes all these automatic controls possible?
4 advanced technology

7. How could we control the automatic controls?

4 By saying aloud (voice commands)
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8. How does the writer show the automatic controls are intelligent?

content: direct The future home will use integrated sensors to tell when you leave home each
description morning...Your home will also learn your daily routine and preferences...
Structure: Today] we have to use switches for our lights, knots for our applicances..\In the
contrast future] we will be using advanced technology every day for automatic...
Language: The future home willjuseintegrated sensors to tell when you leave home each
rhetorical device morning...Your home will also|learn|your daily routine and preferences...Your lights
(personfication) will come on the instant your...All controls will|respond to[voice commands, so if ...

...every day for automatic control of just about|everythin; our home...and the go
Language: into an energy-efficient model|all by itself.| You will|no longer have to think about
di and adveb turning switches on and off yourself...so|everything |wi11 be ready when you get home
fq _j and adve each evening. Your lights will come on the instant j/our enter the door...and you will
(vivid and strong) find your dinner|already |prepared for you.| ﬂi:omrols will respond to voice

commands...yoq just ﬂay aloud what you want and the home system will obey.
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* Regular Health Checks

9. What in your smart homes will monitor your health? And what can they do
specifically?

4 smart bed record sleep quality ~check body weight  advise healthy diet
4 smarttoliets send warnings on abnormal physical condition or critical illness

10. Why does the writer use the sentence pattern “Your bed will...It will...it
will...It will...Smart toliets will...”?

4 To create a kind of feeling that smart home could solve all the
problems you meet.

11. How is the paragraph developed? Draw a tree map.
4 By example
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= No More Disasters

12. How could smart homes prevent your home from serious disasters?

4 By quickly detecting the problem and providing relevant information
13. How is this paragraph developed? 4 By example

14. Why does the writer say “the home of tomorrow is already the home of
today”? How do you understand it?

sY,
4 the home of tomorrow: new innovations NOt a Fanta

a Reality

4 the home of today: a few new things already available

15. What's the writer's attitude towards smart homes
according to the last paragraph?

4 supportive but rational
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16. Draw a mind map to show the content and structure of the text.

How do you
understand
“smart”?

Smart Homes
to Make
Life Easier

technologically
-intelligent

user-friendly

integrated sensors to switch mode
intelligent controls {
prepare everything ready for you

record sleep quality
bed ~|: check body weight

regular health check advise healthy diet
toliet — sned warnings on illness
disaster prevention —  detect problems and provide information

\ )
Y

benefits

|
I 1

provide security save energy  provide comfortable environment
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Floating Skateboard — Kiki /0032
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I. Viewing and Speaking
1. What can you see in the picture?

2. What do the boy, the robot and
the universe probably stand for?

4 the boy: human beings
4 the robot: science technology

4 the universe: infinite future ahead

3. Based on what the boy is doing,
what message does this picture
intend to convey?

4 the possible future relationship
between man and technology
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The best way to predict the future is to
create it.

Peter Drucker

How do you understand the quote?

4. Watch a video about Zuckerberg's home and think about the two questions:
1) Use one adjective to describe his home.
2) What changes will technology bring our homes in the future?
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Il. Reading and Thinking

1. Skim the text quickly and answer the
following questions:

(1) What's the type of this text?
exposition
(2) What's the structure of this text?
(3) What's its purpose?
To inform readers of smart homes
(4) Who is the intended readers?

Home owners who are interested
in turning their homes smarter
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2. Why does the writer raise two questions in the very beginning?
o) @ # To attract readers’ attention ~ Why could such questions attract

readers' attention?
© ? 4 To lead to the topic

the shared experience (empathy)
3. What's the following sentences about?

To signal the coming of what the = What can smart homes do?
writer emphasizes. * What's smart homes like?

@ in the not-too-distant future, we will be living in smart homes that

will lock the door for us when we are away and remember to switch off the TV
when we forget. These smart homes ill keep us secure, save us energy, and provide
a more ccomfortable environment to live in.

= What benefits will smart homes bring us?
* What's the benefits of smart homes?
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4. Form a Reading Circle in groups of four. Each student plays one of the following
roles to analyze Paragraph 2-4:

“ Focus Questions to ask

4 What's the text about?

Content analyst ~What's going on? # Who does what to whom, how,
when and where?

How is the text ¢ How does the text organize the message?

Structure builder - organized? ¢ How are ideas presented and developed?

Language master What's the language 4 How does the writer use words
feature? and sentences to express ideas?

amomph m Name Questions Answer

Content  Lucy ‘What makes all these intelligent
analyst controls possible?





